
MOTION 1

Avsändare

Malmö Dövas Förening ”Svenske” är en stor och viktig förening för döva och hörselskadade.
Eftersom Malmö Dövas Förening syns mycket på lokal nivå anser medlemmarna att
föreningen kan engagera sig mer inom intressepolitik. Detta kan således leda till att Malmö
blir en mer tillgänglig och inkluderande stad. 

Emma Tietze

Engagera mer intressepolitiskt.

Motivering

- Att Malmö Dövas Förening ”Svenske” ska arbeta mer intressepolitiskt.

Yrkande

Vi håller med om att Malmö kan bli mer tillgänglig och inkluderande stad och med många
besparingar i hela samhället är det extra aktuellt att Malmö Dövas Förening engagerar sig
mer i intressepolitiska frågor. En ad hoc-arbetsgrupp är inrättad för att göra en ansökan om
medel från Allmänna arvsfonden för att tillsätta en intressepolitisk handläggare i Malmö
Dövas Förening som kan driva intressepolitiska frågor för föreningen. Vi har också sökt pengar
från en fond med syftet att kunna kompensera medlemmar som representerar Malmö Dövas
Förening i intressepolitiska frågor med arbetsförlust.   

Styrelsens yttrande

Styrelsen föreslår bifall till motion 1.



MOTION 2

Avsändare

I flera år har Svenske arbetat för att få till stånd ett teckenspråkigt medborgarcenter i Malmö
Stad – motsvarande de som finns i Örebro och i Göteborg. Det finns ett stort behov av att
Malmö Stad ska anställa kvalificerade döva samt att tillgängliggöra Malmö Stads tjänster på
teckenspråk. Det räcker inte med ett kontaktcenter och bildtelefonslösningar.

Malmö Dövas Förening har nu påbörjat ett försök med öppethållande på torsdagar för att
bistå döva medlemmar med olika otillgänglighetsfrågor som egentligen Malmö Stad har
ansvar för. Det kan vara en början på resan till målet.

Tord Lind

Skapa ett medborgarcenter för teckenspråkiga
döva/dövblinda och hörselskadade i Malmö Stad.

Motivering

- Att Malmö Dövas Förening ansöker om projektmedel från Allmänna Arvsfonden
tillsammans med Malmö Stad för att hitta en modell för ett teckenspråkigt medborgarcenter
som är anpassat för teckenspråkiga döva, dövblinda och hörselskadade.

Yrkande

Styrelsen instämmer i att det finns ett stort behov av att tillgängliggöra Malmö Stads tjänster
på teckenspråk och anställa kvalificerade döva i sin verksamhet.

För närvarande har föreningen infört en veckovis öppen verksamhet på torsdagar där vi
stödjer medlemmar i frågor som egentligen faller under Malmö Stads ansvar. Styrelsen ser
detta som en viktig första åtgärd på vägen mot ett teckenspråkigt medborgarcenter.

Styrelsens yttrande

Styrelsen föreslår att motion 2 anses besvarad och hänvisar till motion 1.



MOTION 3

Avsändare

Malmö Dövas Förening ”Svenske” har gjort ett jättefint ansiktslyft med samlingslokalen. Nytt
golv, ny serveringsdisk och en del andra förbättringar. Jag är glad för de insatser man gjort
och gör i det lilla rummet (museet) mellan kontoret och köket.

Jag känner dock att vår dövkultur/historia saknas i samlingssalen. Det bör vara föreningens
ansikte utåt. Vissa viktiga Malmödövhistoriska tavlor får säkert plats på lämpliga väggar. Ett
exempel är den estetiskt fina donationstavlan som är en historia om starten på Dövas Hus. En
och annan framstående person kan också hängas upp. En del historiska och intressanta
föremål kan också göra döva och andra besökande nyfikna och som de vill veta mer om.

Tord Lind

Vår dövkultur och dövhistoria är vårt ansikte utåt. Låt det
synas i samlingssalen.

Motivering

- Att Malmö Dövas Förening upplåter samlingssalen för noggrant utvalda
Malmödövhistoriska och Malmödövkulturella föremål i samlingssalen för att väcka
nyfikenhet hos våra medlemmar och allmänhet om vår dövhistoria/kultur.

Yrkande

Styrelsen anser också att det är viktigt med att bevara Malmö Dövas Föreningens historia och
det ska visa sig i föreningens samlingslokal. Styrelsen ska arbeta för att hitta en lösning där vi
har inslag av vår historia i vår samlingslokal. 

Styrelsens yttrande

Styrelsen föreslår bifall till motion 3.



MOTION 4

Avsändare

Under vinterhalvåret är det mörkt utomhus och medlemmar har upptäckt att
belysningarna vid dörrarna och porttelefonen är släckta. Vidare upptäckte de också att
det är ett få antal belysningskällor runt byggnadens fasad. Detta utsätter också de som
är synskadade som upplever att det är väldigt mörkt.

Olivia Carreno

Bättre belysning utomhus runt Dövas hus byggnad.

Motivering

- Att Malmö Dövas Förening, eventuellt i kontakt med byggnadsföreningen,
förbättrar byggnadens belysning utomhus.

Yrkande

Styrelsen anser att det är en viktig fråga och ska ta frågan vidare till Malmös Dövas
Byggnadsförening då de har ansvar för belysningen runt byggnadens fasad. 

Styrelsens yttrande

Styrelsen föreslår avslag på motion 4 men vi kommer ta initiativ till en dialog med
byggnadsföreningen för att föra frågan vidare.



MOTION 5

Avsändare

Föreningen Svenske har en Facebook-grupp avsedd endast för medlemmar. Dock
upplever medlemmarna att den uppdateras för sällan, medan föreningens officiella
Facebook-sida är mer aktiv. Medlemmarna har en önskan om att gruppen används mer
regelbundet, med ett särskilt fokus på uppdateringar av sektionernas arbete, för att
stärka engagemanget från medlemmarna och informationsflödet.

Olivia Carreno

Ökad aktivitet på föreningens medlemsgrupp på Facebook.

Motivering

- Att föreningen aktivt uppdaterar medlemsgruppen på Facebook med
relevant information, diskussion och nyheter.

Yrkande

Malmö Dövas Föreningen har för tillfället flera kommunikationskanaler på sociala medier
såsom Whatsapp Community, officiell Facebooksida, en officiell Instagram kanal. Styrelsen
anser att det finns många kanaler att ta del information av styrelsen eller kansliet. Om
kansliet och styrelsen ska hålla medlemsgruppen på Facebook aktiv kommer det att öka
styrelsens och kansliets arbetsbörda. Medlemmarna kan följa sektionernas arbete via
medlemsbladet som ges ut tre gånger om året.

Styrelsens yttrande

Styrelsen föreslår avslag till motion 5.



MOTION 6

Genomför stadsvandring i Malmö med historiskt fokus på
Malmö Dövas Förening.
Avsändare

Föreningen har tidigare genomfört en stadsvandring i Malmö där historiska händelser
kopplade till Malmö Dövas Förening belystes. Denna aktivitet uppskattades av
medlemmarna. Medlemmarna önskar att denna aktivitet ska genomföras igen.

Olivia Carreno

Motivering

- Att föreningen återigen genomför en stadsvandring i Malmö med fokus på
historiska händelser kopplade till Malmö Dövas Förening.

Yrkande

Styrelsen är positiva till idén och vill gärna kolla möjligheter till att genomföra stadsvandring i
Malmö där vi kan följa dövhistoriska händelser. Malmö Dövas Förening har just nu ett
pågående projekt i samarbete med stadsarkivet där man ska ta fram dövhistorisk karta över
Malmö stad. Styrelsen anser att vi kan genomföra stadsvandringen efter att projektet är klart
och att det finns en guide som kan leda stadsvandringen.

Styrelsens yttrande

Styrelsen föreslår att motion 6 anses besvarad.



MOTION 7

Avsändare

Måndagscaféet är en uppskattad mötesplats för medlemmarna. Dock vill
medlemmarna att måndagscaféet ska låta mer lockande för att fler ska komma. För att
locka fler deltagare och göra träffarna mer varierade föreslår medlemmarna att
föreningen förbättrar utbudet av fika, varierar platsen för aktiviteter samt, om
möjligheten finns, utöka caféets öppettider.

Olivia Carreno

Förbättring av Måndagscaféet.

Motivering

- Att föreningen ser över och förbättrar utbudet av fika genom att erbjuda mer
variation och bättre alternativ.
- Att föreningen ibland varierar platsen för Måndagscaféets aktiviteter genom att
arrangera vissa träffar utomhus eller på andra platser.
- Att föreningen undersöker möjligheten att utöka öppettiderna för
Måndagscaféet för att ge fler möjlighet att delta.

Yrkande

Styrelsen tycker att det är roligt att medlemmarna är engagerade i måndagscaféet och vill
utveckla Malmö Dövas Förenings caféverksamhet. Vår caféverksamhet är i samarbete med
SignRehab. Kansliet jobbar redan löpande i samarbete SignRehab med att utvärdera
caféverksamheten. Vi har några idéer som att eventuellt byta dag för att se om det finns
bättre möjligheter för medlemmarna att komma till vår caféverksamhet. 

Styrelsens yttrande

Styrelsen föreslår att motion 7 anses besvarad.



MOTION 8

Anordna en föreläsning med Sofia om livet i ett skyddat
boende.
Avsändare

Medlemmar i föreningen önskar att en föreläsning anordnas med Sofia Jakobsson,
som kan dela med sig av sina erfarenheter av att leva i ett skyddat boende. Detta
skulle vara en värdefull och lärorik aktivitet som kan öka medvetenheten och
förståelsen kring ämnet.

Olivia Carreno

Motivering

- Att föreningen anordnar en föreläsning med Sofia om hur det är att leva i
ett skyddat boende.

Yrkande

Styrelsen anser att förslaget är spännande och kansliet ska kontakta Sofia för att kolla upp
möjligheter för att komma och föreläsa om ämnet. 

Styrelsens yttrande

Styrelsen föreslår bifall till motion 8.



MOTION 9

Avsändare

Medlemmarna anser att föreningen behöver ta ett tydligare och mer aktivt ansvar för
att motverka och hantera mobbning inom verksamheten. Medlemmarna önskar att
föreningen tydligt informerar om att mobbning inte bara är oacceptabelt, utan i vissa
fall kan vara brottsligt och leda till polisanmälan. Genom att lyfta detta skapas en
större medvetenhet om konsekvenserna av mobbning och en tryggare miljö för alla.
Medlemmarna önskar också att föreningen lyfter sin likabehandlingsplan oftare.

Olivia Carreno

Ta mobbning på större allvar inom föreningen.

Motivering

- Att föreningen tar ett tydligare och mer aktivt ansvar för att motverka och
hantera mobbning och att föreningen lyfter och påminner om sin likabehandlingsplan
mer regelbundet.

Yrkande

Styrelsen och kansliet har tagit initiativ till att bjuda in Sveriges Dövas Riksförbund (SDR) för
att tillsammans gå igenom och diskutera vår likabehandlingsplan. Detta är en prioriterad
fråga inom föreningen, där vi strävar efter en trygg och inkluderande miljö för alla.

Mobbning, diskriminering, trakasserier och kränkningar är förbjudna inom föreningen, och vi
arbetar aktivt för att alla ska känna sig välkomna. Under 2024 har vi bland annat gått igenom
vår likabehandlingsplan vid årsmötet och anordnat en forumteater i samarbete med Svenska
Dövidrottsförbundets projekt ”Äkta män”, där temat var civilkurage. Medlemmarna har
uppskattat liknande workshops, och vi planerar att fortsätta med detta arbete framöver.

Styrelsens yttrande

Styrelsen föreslår att motion 9 anses besvarad.



MOTION 10

Avsändare

Malmö Dövas Förening “Svenske” har inköpt parasoller till altan, Dessa parasoller är inte
lämpliga ur flera synpunkter. Dessa parasoller har stora klumpar/stativ som är lätt att ramla
över och tar stor plats. Parasollerna täcker ej hela altanen och måste flyttas runt för att
undvika sol som står högst på dagen vid våra träffar.

Veronica Larsson

Markis på altan.

Motivering

- Att föreningen byter ut parasollerna till enhetlig markis.

Yrkande

Att ordna markis är inte en fråga för Malmö Dövas Förening utan en fråga för Malmö Dövas
Byggnadsförening.

Styrelsens yttrande

Styrelsen föreslår att motion 10 anses besvarad.

Införskaffa en heltäckande markis. För att inte göra åverkan på byggnaden som är
kulturminnes klassat finns passande anordningar för att ha markis.

Förslag



MOTION 11

Avsändare

Malmö Dövas Förening ”Svenske” har gjort ett jättefint ansiktslyft med samlingslokalen. Nytt
golv, ny serveringsdisk och en del andra förbättringar.

Vad som saknas är en visuell kyldisk vid serveringen. Vid seniorträffarna får deltagarna stå i kö
för att bre smörgåsar o lägga på pålägg. Under ca två timmar står allt framme (smör, pålägg
m.m). Det är inte hygieniskt. En visuell kyldisk är också till fördel vid Svenskes övriga
arrangemang.

Veronica Larsson

Kyldisk vid servering.

Motivering

- Att föreningen åtgärdar en lämplig och hygienisk lösning med kyldisk vid serveringen.

Yrkande

Styrelsen anser att kyldisk inte är en optimal lösning med lokalens utformning och vi har ett
stort kylskåp som kan användas. Vi håller med om att det inte är hygieniskt med att smör och
pålägg står framme i två timmar. Styrelsen föreslår att vi investerar i kylbrickor som gör att
påläggen och smör håller sig kylda under hela evenemanget. 

Styrelsen anser också förslaget om att vår lokal- och evenemangsansvarig ska förbereda 25
smörgåsar till seniorträffen inte heller är optimal. Om vi ska bifalla motionen innebär det att
vi har skyldighet att ordna det vid varje träff.

Styrelsens yttrande

Styrelsen föreslår
- Att motion 11 delvis avslås vad gäller investeringen i en fast kyldisk.
- Att motion 11 delvis bifalls genom att styrelsen investerar i kylbrickor för att säkerställa en
hygienisk hantering av smör och pålägg vid föreningens arrangemang.
- Att förslaget om att förbereda 25 färdiga smörgåsar avslås på grund av praktiska och
resursmässiga skäl.

Seniorarbetsgruppen föreslår att ”Svenske” investerar i en kyldisk vid serveringen med färdiga
smörgåsar med olika pålägg. I priset 50 kr ingår två smörgåsar och kaffe/te. Om man vill ha
fler smörgåsar så får man betala extra för det. Färdiga smörgåsar kan vara ett minimum som
bygger på 25 deltagare. Om flera än 25 kommer till Seniorträffen kan ytterligare smörgåsar
förberedas allteftersom så att det inte blir något svinn. 

Förslag



MOTION 12

Avsändare

Jag vill härmed inkomma med en motion om att införa en förmånsrabatt vid uthyrning av
föreningens lokaler för hedersmedlemmar.
Hedersmedlemskap är en utmärkelse som ges till personer som gjort betydande insatser för
föreningen. För att ytterligare visa uppskattning för deras engagemang och arbete föreslår
jag att hedersmedlemmar ska erbjudas en reducerad hyreskostnad vid uthyrning av
föreningens lokaler.
Denna rabatt kan till exempel uppgå till 30% rabatt av medlemspriserna.
En sådan förmån skulle vara en fin gest av erkännande och samtidigt uppmuntra fortsatt
engagemang i föreningens verksamhet.

Ebbe Lundqvist

Förmånsrabatt vid lokaluthyrning för hedersmedlemmar.

Motivering

- Att föreningen inför en förmånsrabatt på 30 % av medlemspriset vid uthyrning av
föreningens lokaler för hedersmedlemmar.

Yrkande

Styrelsen håller med om att förmånsrabatt för att hyra föreningens lokal visar på
uppskattning för våra hedersmedlemmars engagemang och arbete för Malmö Dövas
Förening. Styrelsen ska ta fram en 50% förmånsrabatt av lokalhyrning för hedersmedlemmar. 

Styrelsens yttrande

Styrelsen föreslår bifall till motion 12.


